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Z jednání městské rady a zastupitelstva
Jednání rady města dne 
30. 7. 2014

Rada města schvaluje 
- uzavření Darovací  
smlouvy mezi městem a 
Stodskou nemocnicí a.s., 
Stod, Hradecká 600 na 
poskytnutí fin. daru města 
nemocnici ve výši 35 000,- 
Kč na nákup 3D ultrazvuku 
na gynekologicko-
porodnické oddělení,
- uzavření Smlouvy o 
poradenské a konzultační 
činnosti mezi městem a 
AGRS, a.s., Praha 7,
Dělnická 12 při přípravné 
žádosti na výstavbu 
víceúčelového hřiště pod 
Lidovým domem.
Cena 35 000,- Kč + DPH,
- rozpočtové opatření č. 
3 – rozpočtové změny 
v rozpočtu města na r. 
2014,
- smlouvu o zřízení 
věcného břemene 
- služebnosti IV-12-
0008249/3/VB, Staňkov, 
Nádražní 64, Aulík – k. NN 
na provozování distribuční 
soustavy na pozemcích 
parc. č. 1045/12, 1045/5, 
1045/42, 1045/6, 1045/18, 
1045/1, 25,36/1, 1222, 
všechny v k.ú. Staňkov-
ves,

Jednání rady města dne 
13. 8. 2014

Rada města bere na 
vědomí 
- oznámení ROP Jihozápad 
o zamítnutí projektu 
„Zlepšení dopravní 
dostupnosti a bezpečnosti, 
– MK k Bílému mlýnu“ 
z důvodu velkého počtu 
žadatelů o dotaci,

souhlasí
- s prodloužením markýzy 
a stavbou reklamní 
tabule pro ZF Staňkov na 
pozemku parc. č. 661/4 
v k.ú. Ohučov

schvaluje
-  žádost FK Staňkov
o bezplatný pronájem 
Lidového domu dne 
19.9.2015 a 17.10.2015 za 
účelem pořádání rockových 
tanečních zábav
- žádost Junáka-skautského 
oddílu Staňkov o
poskytnutí fin. daru ve výši 
10 000,- Kč na vybavení 
nové skautské klubovny 
v objektu MTBS,
- přidělení bytu v majetku 
města č. 2 o velikosti 1+1 
v domě č. 390, U Pošty, 
Staňkov, do nájmu p. Janu 
Rottovi, Soukenická 86, 
Staňkov,

Jednání rady města dne 
27. 8. 2014

Rada města bere na 
vědomí
- oznámení Státního 
fondu životního prostředí 
o zaslání registračního 
listu akce a rozhodnutí 
o poskytnutí podpory ze 
Státního fondu životního 
prostředí ČR na akci 
„Zkvalitnění nakládání
s bioodpady.“  Celkové 
náklady akce 
3 799 840,- Kč, z toho 
dotace 3 229 864,- Kč. 
Jedná se o nákup vozidla na 
převoz bioodpadů včetně 
kontejnerů a štěpkovače,

schvaluje
- smlouvu mezi městem a 
B4F Czech Republik s.r.o., 
Praha 4 Michle, Jaurisova 
515/4 na optimalizaci 
nákladů na nákup komodit 
a služeb: elektrická energie, 
zemní plyn,
telekomunikační služby + 
zdarma optimalizaci PHM 
a osvětlení pomocí LED 
programu pro město a 
organizace v dikci města,
- nájemní smlouvu, 
uzavřenou mezi městem a 
Základní uměleckou školou 
Staňkov na pronájem 
prostor ve 2. nadzemním 
podlaží čp. 235 v k.ú. 

Staňkov ves v Lidovém 
domě, celková výměra 54,4 
m2. Nájemné 100 Kč/rok,  
včetně DPH.

Jednání rady města dne 
10. 9. 2014

Rada města schvaluje
- cenovou nabídku 
společnosti Galileo 
Corporation s.r.o., 
Březenecká 4808, 
Chomutov na rozšíření 
internetových stránek 
města, a to vyjma bodu 4. 
Cenová nabídka 
33 980,- Kč, o ceně bude 
dále jednáno,
- nájemní smlouvu mezi 
městem a p. Petrou 
Mikulkovou, Staňkov, část 
Krchleby, K Lesu 136 na 
pronájem prostoru v domu 
č. 189, ulice Wenigova, 
Staňkov, celková výměra 
25,15 m2, za účelem 
provozování kadeřnictví. 
Nájemné 555/m2/rok,
- žádost p. Jaroslava 
Šimandla, Krchleby 118 o
prominutí placení zbývající 
částky z faktury města č. 
164/2011 ve výši 
2 000,- Kč, 
- žádost FK Staňkov o
bezplatný pronájem LD 
dne 25. 4. 2015 za účelem 
pořádání rockové taneční 
zábavy,

bere na vědomí
- děkovný dopis ZO 
Českého zahrádkářského 
svazu Staňkov za 
poskytnutí bezplatného 
pronájmu LD a poskytnutí 
pomoci při organizaci 
výstavy květin ve dnech 
8. - 10. 8. 2014.

Jednání rady města dne 
22. 9. 2014

Rada města souhlasí
- se žádostí pověřené 
ředitelky ZŠ se zařazením 
ZŠ do projektu KANTOR 
IDEÁL – Vzdělávání a 
podpora pedagogických 

pracovníků ZŠ při integraci 
ICT do výuky,
- se žádostí ředitelky ZUŠ
s doplněním Zřizovací 
listiny ZUŠ v oddíle 
vedlejší činnost o pronájem 
hudebních nástrojů,

schvaluje
- smlouvu mezi Plzeňským 
krajem a městem č. 
19982014 o poskytnutí 
účelové dotace města 
ve výši 72 000,- Kč na 
poskytování pečovatelské 
služby,
- rozpočtové opatření č. 
4 – rozpočtové změny 
v rozpočtu města na r. 
2014,
- rozpočtový výhled města 
na léta 2015 - 2027
- poskytnutí fin. částky 
ve výši 10 000,- Kč na 
zakoupení dárkových 
balíčků pro ocenění dárců 
krve z obvodu města, které 
se uskuteční 7. 10. 2013 
v LD Staňkov.

Jednání zastupitelstva 
města 22. 9. 2014

Zastupitelstvo města 
schvaluje
 - výběr nejvhodnější 
nabídky dle veřejné 
zakázky ve zjednodušeném 
podlimitním řízení 
v souladu s § 25 a § 38 
zák. č. 137/2006 Sb., o 
veřejných zakázkách, ve 
znění pozdějších předpisů 
– nabídky s nejnižší 
nabídkovou cenou na 
zakázku „Zkvalitnění 
nakládání s bioodpady“ 
uchazeče M-Car WEST 
s.r.o., Plzeň, Hřbitovní 
1269/37. Nabídková cena 
3 590 312,- Kč včetně 
DPH.
2. Kupní smlouvu mezi 
městem a M-Car WEST 
s.r.o, Plzeň, Hřbitovní 
37 na zakázku s názvem 
„Zkvalitnění nakládání 
s bioodpady.“ Celková 
cena 3 590 312,- Kč včetně 
DPH,

- prodej budovy skladu 
(bez č. popisného nebo 
evidenčního) na pozemku 
parc. č. st. 86 o výměře 
254 m2 a pozemek parc. č. 
121/102 o výměře 1718 m2, 
vše v k.ú. Staňkov-ves, p. 
Michalu Andrlemu, Stod, 
Klostermannova 812 s tím, 
že na parc. č. 121/102 bude 
zřízeno věcné břemeno 
pro město Staňkov-právo 
vjezdu k nakládací rampě 
a právo užívání rampy u 
budovy skladu. Kupní cena 
dohodou 200 000,- Kč.
Náklady spojené 
s převodem nemovitostí 
a geometrický plán hradí 
kupující,
- přijetí darování pozemku 
městu – parc. č. 376/3 
o výměře 25 m2 v k.ú. 
Staňkov-město, od p. 
Milana Kozy, Staňkov, 
Americká 127, pro 
uvažovanou výstavbu 
čerpací stanice odpadních 
vod s tím, že město zřídí 
bezplatně oplocení části 
pozemku sousedícího – 
parc. č. 376/1 a provede 
bezúplatné napojení 
RD dárce na následně 
vybudovanou kanalizaci,
- prodej pozemku parc. č. 
3377/2 o výměře 17 m2, 
pozemku parc. č. 3377/3 
o výměře 8 m2 a pozemku 
parc. č. st.1580 o výměře 
22 m2,  vše v k.ú. Staňkov-
město, sl. Evě Hronové, 
Staňkov, U Pošty 389.
Výměra celkem 47 m2.
Cena za 1m2  105,- Kč, 
cena celkem 4 935,- Kč
geometrický plán + náklady 
spojené s převodem hradí 
kupující,
- plán společných zařízení 
komplexních pozemkových 
úprav v katastrálním území 
Ohučov,
- Dodatek č. 3 ke Zřizovací 
listině Základní umělecké 
školy Staňkov schválené 
dne 15. 5. 2002.

V. Žáček, M. Kastlová, 
J. Steinbach
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Společenská kronika
V měsíci  září  oslavili významné životní 
jubileum tito občané Staňkova
Ledvinová Marie, Staňkov I  90 let  
Podroužková Marie, Staňkov I  75 let
Vondrysková Marie, Staňkov I 70 let

V měsíci  říjnu oslaví  nebo již oslavili 
významné životní jubileum tito občané 
Staňkova
Hellerová Věra, Staňkov I  93 let  
Zdechovan Július, Staňkov II 85 let
Štvánová Anna, Staňkov II  75 let  
Zahořová Zdeňka, Krchleby 75let
Výrutová Marie, Staňkov II  70 let  
Sokolová Marie, Staňkov I    70 let  

Blahopřejeme všem jubilantům.

Informace k volbám do Zastupitelstva města Staňkov
V souladu se zákonem č. 491/2001 Sb., o volbách do zastupitelstev obcí a o změně a doplnění některých 
dalších zákonů, ve znění pozdějších předpisů, se volby budou konat ve dnech 10. a 11. října 2014, místem 
konání jsou:

- volební okrsek č. 1 - budova MěÚ Staňkov, náměstí T.G.Masaryka 35, zasedací místnost  
- volební okrsek č. 2 - kino Staňkov, Staňkov, Dělnická 452
- volební okrsek č. 3 – pohostinství Krchleby, Staňkov - Krchleby 72
- volební okrsek č. 4 -  společenská místnost Ohučov, Staňkov - Ohučov 10 
- volební okrsek č. 5 - penzion Koza Vránov, Staňkov - Vránov 3.

Hlasovací lístky budou občanům doručeny nejpozději do 7. 10. 2014. V případě, že občan 
z nějakého důvodu hlasovací lístky neobdrží, bude mu ve volební místnosti vydána nová sada 
hlasovacích lístků. V pátek 10. 10. 2014 je možné volit v době od 14.00 do 22.00 hodin, 
v sobotu 11. 10. 2014  v době od 8.00 do 14.00 hodin.

Jídelna ZŠ Staňkov nabízí od září 2014 
všem občanům Staňkova odběr obědů.
Cena za oběd je 57,- Kč 
(při konzumaci ve školní jídelně 59,- Kč).
V ceně oběda je polévka + hlavní jídlo 
(výběr ze dvou jídel)
+ nápoj, popř. salát/
ovoce/moučník. 
Možnost domluvit 
dovážku obědů 
s pečovatelskou službou.

Kontakt na školní jídelnu: 
379 410 616

Probarvená silikonová
omítka kg25 

34,30 Kč/kg

52,-

Jiráskova 70 - u hlavní silnice PLZEŇ - DOMAŽLICE

-51%

Nikdy nebylo
na trhu
levnější!

-27% -36%

-33%
65,-

HASIT 160 (1mm)
vápenný štuk 30kg-26%

107,- Kč/ks

Fasádní polystyren

59,- Kč/ks
desky 1 x 0,5 m

-47%

mur 30 kg950 Lepidlo  SpeciálSTL
kvalitní - poctivé lepidlo

89,- Kč/ks

zdící malta pevnost P5

plan 30 kg425 
cementový potěr - beton

HASIT 651
tenkovrstvá omítka 30kg 126,- Kč/ks

Podnik ZF v Ohučově se rozšiřuje
V  pátek  12.  září  byla  slavnostně  otevřena  nová  hala  ohučovského  závodu  ZF. 
Podnik, který zde byl založen roku 2008, je základnou pro posílení činnosti firmy 
ZF  ve  východní    Evropě.  Díky  velmi  dobrému  vývoji  mohl  rozšířit  svoji  výrobní 
plochu o 6500 m2. V současné době se ve staňkovském závodě montují nápravy 
pro kompaktní nakladače, válce a bagry a vysoce efektivní vozidla pro manipulaci. 
Vedoucí pracovník firmy pan B. Kohl vysoce ocenil spolupráci s městem Staňkov 
za pomoc při  rozšiřování závodu. Starosta Staňkova Mgr. A. Horák pak vyzdvihl 
skutečnost,  že  firma  ZF  se  stala  se  současnými  180  zaměstnanci  největším 
zaměstnavatelem na Staňkovsku. Poděkoval všem pracovníkům, kteří se zúčastnili 
jednání o projektu a jeho realizaci. Připomněl i podporu, kterou firma ZF poskytuje 
nejrůznějším  školám  v  regionu,  ale  i  městu  samotnému.  Slavnostní  ráz  při 
zmíněné  akci  obstaral    i 
smyčcový kvartet složený 
z  hudebníků  Plzeňské 
filharmonie.  V  sobotu 
13.  9.  se  konal  den 
otevřených  dveří  pro 
veřejnost. Během měsíce 
září  by  měla  být  hala 
osazena  technologiemi  a 
k  zahájení  výroby  dojde 
v říjnu.

Josef Steinbach
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Díky tomu, že se naše farní knihovna v letošním roce 
zapojila do Noci s Andersenem, můžeme ve Staňkově hostit 
královnu. Výstava „Královna Dagmar, česká princezna“ 
pojednává o české princezně Markétě Drahomíře 
Přemyslovně (na dánském královském trůnu známé pod 
jménem královna Dagmar) a byla vytvořena k 800. výročí 
úmrtí této česko-dánské historické osobnosti. Dcera krále 
Přemysla Otakara I., sestra svaté Anežky, byla krásná, hodná 
a spravedlivá. V Dánsku je opěvována v lidových baladách. 
Výstava putuje po Dánsku (v dánské verzi) a po ČR (v české 
verzi) již od loňského roku. Ve dnech 3. – 31. 10. ji budou 
moci zhlédnout zájemci i na faře ve Staňkově. Slavnostní 

vernisáž bude v neděli 5. 10. od 17:00. Výstava bude otevřena ve dnech 3. – 19. 10. denně 
od 15 do 18 hodin, jinak po předchozí telefonické domluvě (604319122).

Filmové hvězdy opět míří na 

JUNIORFEST 2014
S počátkem nového školního roku se již 
posedmé aktivizuje činnost realizačního týmu 
mezinárodního filmového festivalu pro děti a 
mládež JUNIORFEST 2014. Letošní ročník 
se uskuteční od pátku 7. listopadu do středy 
12. listopadu opět v  Horšovském Týně, Plzni, 
Dobřanech a v pozdějším termínu i v Přešticích. 
Pro návštěvníky je připravena kvalitní kolekce filmů 
pro děti a mládež a také mnoho doprovodných 
akcí, které mají ambici zaujmout nejen děti, ale i 
jejich rodiče a prarodiče.
Již nyní Vám můžeme prozradit, že se 
v Horšovském Týně setkáte s mnohými známými 
tvářemi Hanou  Maciuchovou,  Michaelou 
Badinkovou, Viktorem Preissem, Tomášem 
Töpferem, Zdeňkem Zelenkou nebo s herci 
seriálu  První  republika. Hlavní zahraniční 
hvězdou, která letos převezme festivalové 
ocenění, bude Kabir Bedi neboli představitel 
legendárního Sandokana. 
Opět si Vám dovolujeme připomenout, 
že rezervaci vstupenek můžete provést  
v horšovskotýnském informačním centru nebo 
také přes webové stránky www.juniorfest.cz. Na 
všechny doprovodné akce, které se uskuteční 
v historických prostorách hradu a zámku 
Horšovský Týn, je jednotné vstupné ve výši 
50,- Kč.
Touto úvodní nabídkou jste srdečně zváni 
na JUNIORFEST 2014. Více informací  
o programu naleznete od 10. října na 
www.juniorfest.cz.

Mírový keř
Dne 21. 9. 2014 si žáci šestých tříd Základní školy ve Staňkově zasadili před 
budovou školy svůj mírový keř. Byla to akce pořádaná proto, abychom si všichni 
uvědomili, že mír je to nejdůležitější, co může mezi lidmi být. Naše škola se 
tímto činem zapojila do projektu Plant a Tree for Peace (Zasaď strom/keř pro 
mír). Tento projekt vznikl v roce 2010. Letošní rok už strom zasadilo tisíce škol 
ve 120 zemích světa. Myslím, že je dobrá věc zasazovat stromy pro mír, protože 
si musíme uvědomit, že mír není ve všech zemích, a proto bychom měli být 
rádi, že v naší republice se neválčí. Keř nám věnovalo zahradnictví paní Evy 
Zídkové, my jí za to moc děkujeme a doufáme, že se našemu mírovému keři 
bude dařit.

Soňa Kreysová, 6. A

Že letos nerostou? Omyl. Letos rostou i v několika řadách nad sebou ...
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Kultura
Taneční nejsou retro
 První písemná zpráva o Cechu tanečních mistrů 
v Praze je z r. 1788. Sdružoval 10 mistrů, avšak zdaleka ne 
všichni byli jeho členy. K povinnostem cechovního mistra 
patřilo pochopitelně umět dobře tančit, elegantně se šatit 
a chodit, příkladně se chovat a vystupovat ve společnosti 
atd., takže je vidět, že historie tanečních škol opravdu sahá 
do hluboké minulosti. Dnešní padesátníci si také jistě dobře 
vybavují, jak v bílých rukavičkách a s motýlkem na parketu 
šlapali po střevíčkách  dnešních padesátnic ve večerních ša-
tech. Sametová revoluce prý trochu tradicí tanečních kurzů 
(jako ostatně mnoha dalšími tradicemi) zamávala, ovšem 
drží se naštěstí až do dnešních dnů. I dnes je naštěstí žádou-
cí z mladého muže vychovat mladého gentlemana a z mladé 
dámy královnu parketu - nebo alespoň oba naučit základům 
společenského chování a základním krokům, aby si na nej-
bližším bále neuřízli ve společnosti ostudu.
 Nejsem ve Staňkově dost dlouho na to, abych 
dokázal provést odborný výklad o vývoji tance v Lidovém 
domě, ale paní Marta Kastlová pro mne přece jen pár infor-
mací našla. Tedy - zhruba od roku 1975 se v tanečních vystří-
daly celkem tři manželské dvojice v roli tanečních pedago-
gů. Byli to manželé Štenglovi ,manželé Vostárkovi a manželé 
Cíchovi (taneční škola Dance Stod ve Staňkově působí od r. 
2008 ).
 Během těchto let zmizely bílé rukavičky i výhradně 
bílé pánské košile a motýlky byly vytlačeny kravatami, dámy 
mnohdy podstatně zkrátily sukně a odhalily ramena, ale jak 
jsem měl možnost vidět, podstata zůstala stále stejná. Ner-
vózní pohledy a šlapání zelí do rytmu polky v prvních lekcích 
jistě brzy vytlačí opravdové taneční kreace a třeba mnohdy 
donucené účastníky kurzu začne tanec opravdu bavit. Ostat-
ně to dokazuje opakovaná účast některých absolventů i v 
několika kurzech.
  A o tom, že tanec opravdu není retro, hovoří i 
účast tanečních párů v novodobé historii:
2007 - 22 párů   2008 - 27 párů 
2009 - 17 párů   2010 - 23 párů 
2011 - 9 párů   2012 - 16 párů 
2013 - 13 párů   2014 - 18 párů 

Kurzy začínaji vždy v polovině září a probíhají do poloviny 
prosince. Běžné lekce, které se konají v pátek nebo v sobotu,  
doplňují dvě prodloužené a závěrečný ples se slavnostním 
předtančením. 
Nedílnou součástí kurzů se stává i červnová seznamovací 
lekce, tzv. Nultá hodina. Taneční kurzy účastníky zasvětí do 
tajů společenského tance, chování i stolování. Prostě „ta-
neční“ přiblíží účastníkům oblasti, bez jejichž zvládnutí se 
jen málokterý mladý člověk prosadí ve společnosti.
MOTTO: Kdo se neumí pohybovat ve společnosti, jako by 
nebyl. 

F. Schenk, M. Kastlová

Z archivu

Rok 1934 

Doznívající hospodářská krize se samozřejmě odrazila v mnoha událostech života 
ve Staňkově. Pracovala zde komise pro nezaměstnané, která v tomto roce rozdala 
potřebným 972 bochníků chleba, připravila vánoční nadílku pro děti nezaměstnaných 
a zorganizovala různé drobné práce, které mohli nezaměstnaní vykonávat a obdrželi 
za ně mzdu. Staňkovští sokolové uspořádali sbírku na své druhy bez práce a lidem 
marně hledajícím zaměstnání a místním chudým bylo přilepšeno téhož roku i z darů 
štědrých spoluobčanů. Jedním z nich byl např. Josef Wilhelm, staňkovský obchodník, 
který k uctění památky svého otce odevzdal finanční dar místním chudým, přispěl 
sirotčinci ve vsi a obnosem 300 korun rozšířil jmění hasičského spolku. Tisíc korun 
místním chudým odkázala v poslední vůli paní A. Širmerová, staňkovská soukromnice. 

 V důsledku ztráty odbytu zastavila již v roce 1932 provoz staňkovská sklárna a od 
jara 1934 kolovaly znepokojivé zprávy, že skončí rovněž výroba v holýšovské sklárně, 
což by znamenalo ztrátu výdělku i pro pracovníky pocházející ze Staňkova. Po 
mnohaměsíčním vyjednávání bohužel také tato sklárna skončila. 

 Zhoršující se politické poměry motivovaly Okresní osvětový sbor ve Staňkově k 
pořádání přednášek „O branném úsilí jinde a u nás“. Češi i nadále důvěřovali 
prezidentu republiky, a když byl 24. května 1934 počtvrté zvolen do funkce hlavy 
státu, uspořádaly obě místní osvětové komise ve Staňkově za účasti všech lokálních 
spolků slavnostní hold. Předtím se k 84. narozeninám TGM konala z podnětu 
osvětové komise a jednoty legionářů akademie, jejíž výtěžek byl určen k podpoře 
nezaměstnaných. V Masarykově duchu oslavného přijímání husitství se po celé 
republice, Staňkov nevyjímaje, vzpomínalo 500. výročí bitvy u Lipan. Oblíbené byly 
každoroční Husovy oslavy: vpředvečer vzpomínky na upálení Mistra Jana Husa vyšel 
od školy ve Staňkově Městysi lampiónový průvod doprovázený hudebníky a směřoval 
na vrch Masník, kde u zapálené hranice promluvil českobratrský farář Štrupl z 
Merklína. Průvod sokolů, legionářů, hasičů a dalších spolků vycházející od nádraží 
představoval zase součást oslav 28. října. 

 V souvislosti s výše zmíněným lipanským výročím se v červnu 1934 v sokolovně 
konala přednáška spisovatele Jana Vrby o Prokopu Velikém, další přednášky 
si Staňkovští mohli vyslechnout u příležitosti výročí založení prvních legií a 
padesátiletého jubilea trvání místního odboru Národní jednoty pošumavské ve 
Staňkově. 

 Kulturní život ve Staňkově byl v tomto roce poměrně bohatý, obyvatelé měli 
několikrát možnost navštívit divadelní představení, ať již nastudované místními 
ochotníky nebo zájezdovými soubory. V témže roce oslavil deset let trvání dramatický 
odbor hasičů. V září se v hostinci U Kozinů konala výstavka drobného zvířectva, 
květin a výpěstků místních zahrádkářů. Z téhož roku pocházejí zprávy o rozmnožení 
sbírek staňkovského muzea, které se již brzy mělo dočkat výstavních prostor. Zvlášť je 
zmíněna akvizice praporu vojenských vysloužilců z roku 1891 a dále díky laskavosti 
ředitele sklárny Jiřího Dittricha získaná kolekce skla s ukázkou různého sklářského 
nářadí a chemikálií. 

 Tak jako my budeme zanedlouho volit své zástupce do obecní samosprávy, proběhla v 
neděli 26. srpna 1934 volba obecního starosty a místostarosty ve Staňkově vsi. Byla to 
volba mimořádná doplňovací uskutečněná po rezignaci starosty, jenž ztratil z důvodu 
nevyjasněných finančních záležitostí podporu zastupitelů. Novým starostou byl tehdy 
zvolen Josef Chalupník. 

 A obdobně jako v letošním roce proběhla médii několikrát zpráva o nezvyklém 
přírodním úkazu - o rozkvetlých ovocných stromech na konci léta, byla věnována 
zvláštní pozornost přírodním anomáliím i ve staňkovské kronice, jež k roku 1934 
informuje o tom, že v zahradě lékaře Václava Egera v září vykvetla toho roku potřetí 
třešeň. 

Radka Kinkorová
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Nová výstava v Domě dějin 
Holýšovska se věnuje sklu ze Šumavy
V Domě dějin Holýšovska probíhá od 16. 9. 2014 do 14. 11. 2014 výstava s názvem „Sklo 
ze Šumavy. Tradice a současnost.“ Budete si moci prohlédnout sklo, které vyráběli skláři na 
Šumavě v minulosti a budete jej moci srovnat i s výrobky současných sklářů.
Na výstavě jsou exponáty od známých sklářských firem, které působily na Šumavě v 
minulosti. Představí se Vám firma Josef Eduar Schmid z Anína, firma Johann Lötz vdova z 
Klášterského Mlýna a firma Vilém Kralik a syn z Lenory. Budete moci obdivovat barokní sklo, 
které se vyrábělo v bílé barvě a mělo napodobovat porcelán. Sklo z počátku 20. století je 
mnohem barevnější, skláři tvořili sklo, které bylo sytě červené, zelené nebo žluté. 
Ze soudobých umělců nám své sklo zapůjčil pan Ludvík Kovář, který se dlouhodobě věnuje 
umělecké činnosti a tvorbě ze skla. Z dílny Ludvíka Kováře vzešly dary pro papeže Jana Pavla 
II., vytvořil řadu cen, které jsou předávány v oblasti sportu nebo kultury. Z nich můžeme 
jmenovat cenu Zlatý kanár, pohár udělovaný na MS v hokeji pro nejlepší hráče, cena 
Karlštejn golf klub a další.
Mezi práce Ludvíka Kováře dále patří nápojové soubory a průmyslový design pro olovnatý 
křišťál ─  kolekce vystavované na mezinárodním veletrhu ve Frankfurtu nad Mohanem, 
četné návrhy pro výrobu sklárny Bohemia Poděbrady, nápojové sklo pro Magistrát Hlavního 
města Prahy, reklamní číše pro firmu Bohemia sekt St. Plzenec, skleněné předměty pro 
Holandský jachting atd. 
Další sklářkou, která se představí na naší výstavě, bude paní Jana Wudy. Paní Wudy se již 
dlouhou dobu zabývá výrobou skleněných korálků – vinutých perlí. Měla už jako mladé 
děvče velice ráda sklo a výrobky ze skla. Přes pískování ornamentů na sklo se postupně 
dostala k výrobě skleněných perlí, které v minulosti patřily k typickým šumavským 
výrobkům. Používaly se jako korálky do růženců kterým se říkalo pateříky.
Lidé si často skleněné perle spojují spíš se severními Čechami, ale jejich kolébkou byla i 
Šumava. První zmínky o šumavském sklářství pocházejí už ze čtrnáctého století. Zlaté časy 
sklářům tady nastaly v patnáctém a šestnáctém století, kdy oblíbené pateříky vznikaly asi 
ve stovce šumavských sklářských hutí. Žádná z nich už neexistuje, ale některé připomínají 
zbytky obvodových stěn domů, které jsou ukryté v hlubokých pohraničních lesích.
Při výrobě pateříků se žárem roztavené sklo navíjí na kovovou tyčinku potaženou ve vodě 
rozpuštěným kaolínem a pak se zdobí pestrobarevnými skleněnými nitkami. Jakmile je 
korálek hotový, chladí se v nádobě se speciálním granulátem a poté se namáčí do vody.
Ručně vyrobený korálek má uvnitř trochu bílé hmoty z tyčinky, na kterou se sklo navíjelo. 
Pozorovat vznik takového skvostu je fascinující. Jana Wudy vyrábí barevné perle do zásoby 
celou zimu. Zákazníci si potom mohou zakoupit originální náhrdelník, náušnice nebo třeba 
náramek.
Paní Wudy pořádá i desetihodinové kurzy výroby skleněných perlí pro začátečníky a pokro-
čilejší. Kdo si chce práci na kahanu jen krátce vyzkoušet, může si zaplatit třeba jen hodinu 
s lektorkou. Při tvorbě korálků prý není nejdůležitější výtvarný talent, ale hlavně trpělivost 

a koordinace pohybů. Proto 
lektorka své kurzy doporu-
čuje především dospělým a 
dětem až od patnácti let.
Na výstavě budete moci ob-
divovat i výtvory pana Jiří-
ho Kozla, který má známou 
sklářskou huť ve Vimperku. 
Jiří Kozel dodává sklo na krá-
lovský dvůr do Norska. Své 
výrobky rovněž představí Jiří 
Jirman z Kašperských Hor, 
který má od roku 1990 ma-
lou brusírnu skla. 
Některé exponáty na naší 
výstavě si budou moci ná-
vštěvníci rovněž zakoupit. 
Produkt si zamluví a po 
ukončení výstavy si výrobek 
zaplatí a budou si ho moci 
odnést. 

Všichni jste srdečně zváni 
na výstavu „Sklo ze Šumavy. 
Tradice a současnost“. 
   
Mgr. Josef Hais, vedoucí Domu 
dějin Holýšovska

20 let SHŠ Kargen Staňkov 23. 8. 2014
Historický den
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Co nás čeká ve školním roce 2014/2015
V úterý 2. září se sešli všichni žáci se svými učiteli v sále 
Lidového domu, aby přivítali nové prvňáčky. Slavnostní 
chvíli dětem zpříjemnily písně obou pěveckých sborů.  
Kromě učitelů popřál dětem příjemný start do nového 
školního roku i starosta Alexandr Horák a místostarosta 
a krajský radní Jaroslav Šobr. V tomto školním roce se 
bude ve škole učit 410 žáků v 18 třídách. 
Protože se zvýšil nejen počet žáků, ale i tříd, došlo 
po domluvě s městem k přesunu městské knihovny 
z budovy školy do Lidového domu. V uvolněných 
prostorách  byla zřízena dvě oddělení školní družiny. 
Podařilo se nám navýšit kapacitu školní družiny na 
90 žáků, takže byl pokryt zájem  všech zákonných 
zástupců žáků prvních až třetích tříd. Díky podpoře 
města jsme mohli vybavit všechna oddělení družiny 
novými videotelefony, prostřednictvím kterých je 
zajištěna bezpečnost dětí při vyzvedávání z družiny.  
V tomto školním roce byla ve škole zřízena žákovská 
knihovna, kterou jsme vybavili knížkami, jež do školy 
přinesly děti v rámci akce 100 knih ke 100 letům školy.  
V současné době si žáci mohou vybrat ze 400 titulů 
a učitelé mohou knihovnu využívat také v hodinách 
literatury ke čtenářským dílnám.
Asi největší změnou, kterou přivítali  nejen žáci, ale i 
rodiče, je nový objednávkový čipový systém ve školní 
jídelně. Děti mají možnost vybrat si ze dvou druhů jídel 
na terminálu v jídelně nebo prostřednictvím  internetu  
na počítači či na mobilním telefonu.  Od  října přichází 
další novinka, a to možnost objednávky svačin.  
K těmto změnám by nemohlo dojít nebýt vstřícnosti 
vedení města. 
Ve školním roce 2014/2015 mohou žáci školy 
navštěvovat řadu kroužků. Děti  mohou docházet na 
sborový zpěv, mažoretky, pohybové hry, relaxační 
kroužek, country tance, čtenářský klub, reedukační 
péči, seminář tvůrčího psaní, sportovní  a rukodělný 
kroužek. Nabídku se nám podařilo rozšířit i o tři nové 
kroužky anglického jazyka.  Žáci i učitelé se těší na 
pokračování mezinárodní spolupráce se školami na 
Slovensku a v Německu, zejména na exkurze či výměnné 
pobyty. Díky zapojení školy do projektů Kantor Ideál, 
Minipodniky, Podpora technického a přírodovědného 
vzdělávání a Spirála získá škola finanční prostředky na 
zakoupení dalších počítačů pro výuku a pomůcek pro 
žáky. 
Pedagogický sbor posílilo několik nových učitelů. 
Seznam všech pedagogů a kontakty na ně najdete 
na webových stránkách školy (www.zsstankov.cz).  
Zde se můžete seznámit   s akcemi školy, školním 
vzdělávacím programem, preventivním programem, 
rozvrhy jednotlivých tříd, jídelníčkem školní jídelny  a 
získat  další informace o dění ve škole.

Věříme, že všichni prožijeme úspěšný školní rok. 
Žákům přejeme, aby se jim ve škole líbilo, učitelům 
dobré výsledky  při  jejich náročné práci a rodičům 
pevné nervy.
                                                        vedení  školy

Zprávy ze základní školy

Fotografie:
1) vítání prvňáčků v sále Lidového domu
2) Nově zřízená žákovská knihovna, do které děti přispěly 
vlastními tituly v rámci akce 100 knih pro školní knihovnu
3) Děti se rychle naučily využívat nový systém objednávek 
obědů ve školní jídelně

Kulturní akce
 
9.10.
Plzenští heligonkáři - 
koncert

11. 10.
I. prodloužená 
tanečního kurzu 

15. 10 
Ovčí pohádka 
pořad pro děti 

18. 10.  
DOGA+KOMUNÁL-
taneční zábava v LD

25. 10.
Extra Band revival 
taneční zábava v LD

1.- 2.11. 
Deskové hry-
víkendový festival 
deskových her 

8. 11. 
II. prodloužená 
tanečního kurzu

14. 11. 
Malá kapela Pavla 
Havlíka – koncert

22. 11. 
ARAKAIN+DYMYTRY 
taneční zábava

26. 11. 
Travesti show

Základní škola ve Staňkově a město Staňkov
zvou všechny na již tradiční 

Vánoční trhy.
Výrobky žáků naší školy i ostatních trhovců budou 

k mání před restaurací Na mlýnské
v sobotu před první adventní nedělí

29. 11. 2014 od 10 do 13 hodin.
Těšíme se na vás.
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Sport

Chladné dny v teple od nás

EKOOL - WAY s.r.o., Kout na Šumave 324, tel.: 379 730 555
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EKOOL

ODBOR TURISTIKY TJ SOKOL STAŇKOV
Vás srdečně zve v sobotu 11. října 2014 na 36. ročník dálkového pochodu a cykloturistické akce 

SMYČKA RADBUZY.
Pořadatelé Vás zvou na pět pěších tras:
10 km: Staňkov – Puclice – Staňkov
15 km: Staňkov – Puclice – Štíchov – Staňkov
25 km: Staňkov – Puclice – Buková – Všekary – Staňkov
30 km: Staňkov – Buková – Hradišťany – Všekary – Staňkov
50 km: Staňkov – Výtuň – Křížový vrch – Chotěšov - Všekary – Staňkov
Pro cyklisty jsou připraveny cyklotrasy 30, 50 a 70 km.
Prezentace před startem v sokolovně Staňkov od 7 do 12 hodin.
Ubytování je možné ve vlastních spacích pytlích v sokolovně nebo v ubytovně.
Občerstvení na trasách i v cíli, dobrou pohodu a pěkné počasí zajišťují pořadatelé, kteří se těší na Vaši účast.
Bližší informace: Jiří Navrátil, PMV 542, 345 62 Holýšov, tel. 723 237 675, e-mail: navratil.rene@seznam.cz

Vstup do nového ročníku 
I. A třídy se staňkovským 
fotbalistům moc nepovedl. 
V prvních třech kolech 
získali sice čtyři body, ale 
pak následovala série tří 
vysokých porážek, při nichž 
inkasovali vždy pět gólů. 
Vítězství s Žichovicemi 
v sedmém kole tedy přišlo 

v pravý čas. Ukazuje se, 
že tým v soutěži, kde po 
postupu hraje druhou 
sezonu, vůbec nebude mít 
jednoduchý život a o každý 
bod se musí ze všech sil 
poprat. Trenéři věří, že se 
znovu osvědčí spolupráce 
s „farmou“ v Krchlebech, 
která spočívá kromě jiného 

ve vzájemném půjčování 
hráčů.
V krajských soutěžích 
působí mládežnická základna 
našeho klubu. Žáci obhajují 
druhé místo z minulé 
sezony a i po odchodu řady 
hráčů nejstaršího ročníku 
naznačují, že by mohli patřit 
k předním celkům soutěže. 

V dorostu mají trenéři starost 
především s tím, aby měli 
k dispozici stabilní kádr 
hráčů.
Staňkovské C mužstvo 
bude příští rok slavit dvacet 
let od svého založení a 
pochopitelně si jako dárek 
chce dát mimo jiné i co 
nejlepší umístění ve IV. třídě.

Futsalisté Ajax Staňkov 
obhajují stříbrnou příčku 
v okresním přeboru, úvod 
soutěže jim vyšel, protože 
všechny své zápasy vyhráli. 
Dokázali porazit i obhájce 
titulu FC Mnichov, a to 
dokonce na jeho hřišti 
vysokým výsledkem 13:3. 


